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2021-04-08

§ 1
Dagordning, protokoll mm 

Beslut 
Nämnden beslutar att:
1. fastställa utsänd dagordning
2. ordföranden och vice ordföranden justerar dagens protokoll 
2021-04-22.
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2021-04-08

§ 2
Föregående protokoll 2021-02-11 
KYF 2021/1

Beslut 
Nämnden beslutar att:
1. godkänna protokollet från 2021-02-11.

Handlingar i ärendet
 KYF 2021/1-2 (Signerad) Protokoll KN 2021-02-11
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§ 3
Övriga frågor 
Övrig fråga anmäldes av Sara Stenudd (V).
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§ 4
Anmälan av inkomna protokoll och skrivelser samt 
kontorsyttranden av remisser 
KYF 2021/5

Beslut 
Nämnden beslutar att:
1. godkänna anmälan.

Sammanfattning av ärendet 
Anmälan av inkomna protokoll, skrivelser, beslut samt 
kontorsyttranden av remisser som inkommit eller upprättas sedan 
föregående sammanträde.

Handlingar i ärendet
 KYF 2021/5-3 2021-04-08 §4 Inkomna skrivelser och 

protokoll 
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2021-04-08

§ 5
Förvaltningsgruppens samrådsprotokoll 2021 
KYF 2021/3

Beslut 
Nämnden beslutar att:
1. godkänna anmälan.

Sammanfattning av ärendet 
Samrådsprotokoll från föregående förvaltningsgrupp 2021-03-31.

Handlingar i ärendet
 KYF 2021/3-4 Samrådsprotokoll 2021-03-31
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2021-04-08

§ 6
Information från funktionshinderrådets senaste 
sammanträde 

Beslut 
Nämnden beslutar att:
1. godkänna anmälan.

Sammanfattning av ärendet 
Förvaltningen informerade via Pär Westin från 
funktionshinderrådets senaste sammanträde 2021-04-06.
Rådet var nöjda med hur tillgänglighetsapekten presenteras i 
underaget till budgeten. Under sammanträdet orienterade 
projektledare Robert Lilja rådet om läget för anläggandet av Järva 
begravningsplats, en referensgrupp från rådet och förvaltningen ska 
sättas samman.
 
I övrigt hade rådet inga synpunkter på nämndens ärenden denna 
dag.
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Kyrkogårdsnämnden Protokoll nr 2/2021

2021-04-08

§ 7
Delegationsbeslut anmälda i Kyrkogårdsnämnden 2021 
KYF 2021/4

Beslut 
Nämnden beslutar att:
1. godkänna anmälan.

Sammanfattning av ärendet 
Anmälan av delegationsbeslut fattade av tjänsteman inom 
kyrkogårdsförvaltningen enligt sammanställning.

Handlingar i ärendet
 KYF 2021/4-3 2021-04-08 § 7. Anmälan av beslut fattade av 

tjänsteman på delegation
 451668 Bilaga 3. Beslut om avslag på begäran om utlämning 

av allmän handling(KYF 2021535-16)
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§ 8
Underlag för budget 2022 med inriktning 2023 och 2024 
KYF 2021/566

Beslut 
Nämnden beslutar att:
1. godkänna förslaget till underlag till budget för 2022 med 
inriktning för 2023 och 2024 och överlämnar det till 
kommunstyrelsen
2. paragrafen förklaras omedelbart justerad.

Sammanfattning av ärendet 
Nämndens uppdrag i ärendet är att lyfta faktorer som har stor 
påverkan på verksamhetens utveckling och ekonomi under perioden 
2022, 2023 och 2024. Utgångspunkten för analysen är förändringar 
i omvärlden och i den egna verksamheten. 
 
Kyrkogårdsnämndens verksamhet består i allt väsentligt av årligen 
återkommande uppdrag och de närmsta tre åren innebär ingen 
avvikelse från denna bild. I slutet av perioden kommer 
iståndsättandet av den nya begravningsplatsen på Järvaområdet 
dock att påverka verksamhetens omfattning och kostnader.  
 
Förändringar i samband med driftsättning av den nya 
begravningsplatsen vid Järva kommer att medföra ökade kostnader 
för nämnden på omkring 7 mnkr per år från och med år 2024. En 
driftsorganisation av Järva begravningsplats byggs upp med början 
år 2022 inför den planerade driftsstarten år 2024.
 
Kyrkogårdsnämndens ekonomiska resurser för de kommande åren 
kan lämpligen fördelas i tre delar med olika förutsättning, 
möjligheter och utmaningar. Det är en drift- och underhållsbudget 
som direkt finansieras av begravningsavgiften, löpande 
underhållsprojekt i investeringsform som indirekt finansieras av 
begravningsavgiften och ett antal större fleråriga utvecklings- eller 
renoveringsprojekt, även dessa indirekt finansierade genom 
begravningsavgiften. Sett till förvaltningens storlek är 
investeringsåtagandena de kommande åren mycket omfattande.
 
För perioden 2022-2024 är investeringsbudgeten planerad till 60 
mnkr. Förvaltningen har under samma tidsperiod ett behov av 
reinvesteringar och underhåll om cirka 120 mnkr. Den långsiktiga 
investeringsplanen behöver därför utökas till 40 mnkr/år för att 
möjliggöra en långsiktigt hållbar förvaltning av kulturarvet.
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För att skapa bättre förutsättningar för begravningsverksamheten på 
Strandkyrkogården kommer byggandet av ett ceremonihus 
prioriteras.
 

Särskilt uttalande lämnades av Inger Edvardsson (S) m.fl. enligt 
följande:
"Kyrkogårdsförvaltningen ansvarar för begravningsverksamheten i 
Stockholms stad och förvaltar världsarvet Skogskyrkogården. Det är 
ett viktigt och omfattande uppdrag som måste fungera både kort och 
lång sikt. Det kräver en omsorgsfull styrning där verksamheten ges 
goda förutsättningar.

I underlaget till budget 2022 står det tydligt att det finns ett behov 
av att utöka den långsiktiga investeringsramen. För perioden 2022-
2024 är investeringsbudgeten underfinansierad; för att kunna möta 
de behov som finns framgent behöver ramen höjas från 60 till 120 
miljoner kronor. Det är oroande. Det skulle vara önskvärt med en 
mer ingående analys över vad som kommer att prioriteras ned i ett 
läge där det inte är möjligt för förvaltningen att göra alla 
nödvändiga investeringar.

Vilka underhållsåtgärder, renoveringar, tillgänglighets- och 
trygghetsanpassningar kommer att strykas för att bekosta den 
grönblå majoritetens skattesänkning?"

Särskilt uttalande lämnades även av Sara Stenudd (V) m.fl. :
"Budgeten är till stora delar tillfredsställande men visar även tydligt 
behovet av en höjning av begravningsavgiften med ett öre till 7,5 
för att säkerställa kommande investeringar i ex Järva 
begravningsplats, Skogskrematoriet och Strandkyrkogården."
 
 
 
 

Handlingar i ärendet
 KYF 2021/566-1 KYF 2021/566 tjänsteutlåtande Fleråringen 

2021
 KYF 2021/566-3 Underlag for budget 2022 med inriktning 

2023 och 2024
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§ 9
Mottagande av gåva till Skogskyrkogården 
KYF 2021/605

Beslut 
Nämnden beslutar att:
1. godkänna förslag till genomförande och föreslå att 
kommunfullmäktige godkänner förslaget.

Sammanfattning av ärendet 
Förutsatt att testamentet efter Rune Evert vinner laga kraft kommer 
förvaltningen att få 600 000 kronor. Det betraktas som en ovillkorad 
gåva då endast 65 000 kronor beräknas gå till underhåll av grav 32 
20 00514. Förvaltningen förslår att nämnd och kommunfullmäktige 
godkänner gåvan till Skogskyrkogården.

Handlingar i ärendet
 KYF 2021/605-2 Mottagande av gåva till Skogskyrkogården
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§ 10
Förvaltningschefens information 
Förvaltningschef Svante Borg informerade nämnden om rådande 
läge på Järva begravningsplats. Projektet är påbörjat och 
framskrider enligt planering. Ett antal träd har avvekats och området 
börjar ta form med de två spegeldammarna och intilliggande 
våtmark.
En viss problematik med skadegörelse kvarstår.
 
Ett projekt som förvaltningen påbörjat är att att möta framtida 
behov av projektledning när förvaltningen går från att i stor grad 
förvalta fastighetsbestånd till att driva större projekt inom flertalet 
områden. Flera av förvaltningens chefer har nu gått utbildning i 
projektledning som följer stadens principer.

Förvaltningens påverkan av Covid-19 är vid denna tidpunkt 
förhållandevis liten jämfört med föregående år. Smittoläget inom 
förvaltningen ligger på en låg, stabil nivå och för krematorier och 
gravsättningar märks inget större tryck trots det ökade smittoläget i 
sammhället. Det pågår nu planering för hur säsongsarbetarna ska 
kunna tillträda sina tjänster och få tillgång till personallokaler på ett 
smittsäkert sätt.
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Kyrkogårdsnämnden Protokoll nr 2/2021
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§ 11
Övriga frågor 
Sara Stenudd (V) m.fl anmäler övrig fråga i form av en skrivelse till 
Kyrkogårdsnämnden enligt nedan. Förvaltningen bereder ett svar på 
detta och redovisar vid nästa sammanträde 27 maj.
 
"Ta ett helhetsgrepp om trafiken vid Järvafältet
 
Vi har i flera olika ärenden återkommit till behovet av en bättre 
trafikplanering vid Järvafältet. Den kommande begravningsplatsen 
föranleder än mer farhågor om att trafiksituationen riskerar att 
försämras. Begravningsplatsen är förlagd i ett kulturreservat där 
biltrafiken egentligen inte ska tillåtas överhuvudtaget, men som 
oundvikligen kommer att leda till ökad trafikbelastning med 
nuvarande planering. Lägg därtill övriga planerade och pågående 
projekt i området – som utomhusbadet där trafik- och 
parkeringsmöjligheterna idag är undermåliga och den 
idrottsanläggning som planeras i Spångadalen några hundra meter 
bort från badet.
 
Det är uppenbart att man behöver göra en samlad analys och plan 
för trafiksituationen i området – både idrottsplatsen, badet, 
befintliga kolonilotter och begravningsplatsen kommer att försörjas 
av en och samma grusväg som idag överhuvudtaget inte är anpassad 
för flera trafikslag. Den saknar såväl trottoarer som cykelbanor och 
är redan nu i dåligt skick. Denna grusväg är idag ett av de 
huvudsakliga sätt som människor kan använda för att få tillgång till 
reservatet och med den blivande begravningsplatsen kommer denna 
väg att fyllas med biltrafik som konkurrerar med cykel- och 
gångtrafikanter, och så småningom om de begränsade 
parkeringsplatser som idag planeras.  
 
Vi vill mot bakgrund av ovanstående uppdra åt 
Kyrkogårdsnämnden att i samverkan med Exploateringsnämnden, 
Trafiknämnden, Fastighetsnämnden, Stadsbyggnadsnämnden och 
andra eventuellt berörda nämnder göra en gemensam översyn av 
trafiksituationen kring den framtida begravningsplatsen, med 
åtgärder för att öka trafiksäkerheten och framkomligheten för 
fotgängare och cyklister som ska besöka begravningsplatsen. Det 
bör inkludera såväl förbättringar av nuvarande vägar och 
parkeringsplatser som nya lösningar för samtliga trafikslag.
 
Säkerställa att mark anvisas för parkeringsplatser för besökare i 
anslutning till begravningsplatsen, i syfte att minska risken för att 
fordon parkeras på olämpliga platser inom kulturreservatet. "
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